

**QUESTION RELATING TO ANGOLA
(FEBRUARY 1961)**

Decisions

At its 944th meeting, on 10 March 1961, the Council decided to invite the representative of Portugal to participate, without vote, in the discussion of the question.

At its 945th meeting, on 14 March 1961, the Council decided to invite the representatives of the Congo (Brazzaville) and Ghana to participate, without vote, in the discussion of the question.

**QUESTION RELATIVE À L'ANGOLA
(FÉVRIER 1961)**

Décisions

A sa 944^e séance, le 10 mars 1961, le Conseil a décidé d'inviter le représentant du Portugal à participer, sans droit de vote, à la discussion de la question.

A sa 945^e séance, le 14 mars 1961, le Conseil a décidé d'inviter les représentants du Congo (Brazzaville) et du Ghana à participer, sans droit de vote, à la discussion de la question.

THE PALESTINE QUESTION ⁴

Decision

At its 947th meeting, on 6 April 1961, the Council decided to invite the representatives of Jordan and Israel to participate, without vote, in the discussion of a complaint by Jordan against Israel.⁵

162 (1961). Resolution of 11 April 1961

[S/4788]

The Security Council,

Having considered the complaint submitted on 1 April 1961 by the Government of the Hashemite Kingdom of Jordan,⁵

Noting the decision of the Israel-Jordan Mixed Armistice Commission of 20 March 1961,⁶

1. *Endorses* the decision of the Mixed Armistice Commission of 20 March 1961;

2. *Urges* Israel to comply with this decision;

⁴ Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1947, 1948, 1949, 1950, 1951, 1953, 1954, 1955, 1956, 1957, 1958 and 1959.

⁵ See *Official Records of the Security Council, Sixteenth Year, Supplement for April, May and June 1961*, document S/4777.

⁶ *Ibid.*, *Supplement for January, February and March 1961*, document S/4776.

LA QUESTION DE PALESTINE ⁴

Décision

A sa 947^e séance, le 6 avril 1961, le Conseil a décidé d'inviter les représentants de la Jordanie et d'Israël à participer, sans droit de vote, à la discussion d'une plainte de la Jordanie contre Israël ⁵.

162 (1961). Résolution du 11 avril 1961

[S/4788]

Le Conseil de sécurité,

Ayant examiné la plainte présentée le 1^{er} avril 1961 par le Gouvernement du Royaume hachémite de Jordanie ⁵,

Notant la décision que la Commission mixte d'armistice jordano-israélienne a adoptée le 20 mars 1961 ⁶,

1. *Fait sienne* la décision de la Commission mixte d'armistice en date du 20 mars 1961;

2. *Demande instamment* à Israël de se conformer à cette décision;

⁴ Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1947, 1948, 1949, 1950, 1951, 1953, 1954, 1955, 1956, 1957, 1958 et 1959.

⁵ Voir *Documents officiels du Conseil de sécurité, seizième année, Supplément d'avril, mai et juin 1961*, document S/4777.

⁶ *Id.*, *Supplément de janvier, février et mars 1961*, document S/4776.

3. *Requests* the members of the Mixed Armistice Commission to co-operate so as to ensure that the General Armistice Agreement between Israel and Jordan⁷ will be complied with.

Adopted at the 949th meeting by 8 votes to none, with 3 abstentions (Ceylon, Union of Soviet Socialist Republics, United Arab Republic).

3. *Prie* les membres de la Commission mixte d'armistice de coopérer de façon à assurer le respect de la Convention d'armistice général entre la Jordanie et Israël⁷.

Adoptée à la 949^e séance par 8 voix contre zéro, avec 3 abstentions (Ceylan, République arabe unie, Union des Républiques socialistes soviétiques).

QUESTION RELATING TO ANGOLA (MAY 1961)

Decisions

At its 950th meeting, on 6 June 1961, the Council decided to invite the representatives of Portugal, India, Ghana, the Congo (Leopoldville), the Congo (Brazzaville) and Nigeria to participate, without vote, in the discussion of the question.

At its 952rd meeting, on 7 June 1961, the Council decided to invite the representative of Mali to participate, without vote, in the discussion of the question.

At its 953nd meeting, on 8 June 1961, the Council decided to invite the representatives of Ethiopia and Morocco to participate, without vote, in the discussion of the question.

163 (1961). Resolution of 9 June 1961
[S/4835]

The Security Council,

Having considered the situation in Angola,

Deeply deploring the large-scale killings and the severely repressive measures in Angola,

Taking note of the grave concern and strong reactions to such occurrences throughout the continent of Africa and in other parts of the world,

⁷ *Ibid.*, Fourth Year, Special Supplement No. 1.

QUESTION RELATIVE A L'ANGOLA (MAI 1961)

Décisions

A sa 950^e séance, le 6 juin 1961, le Conseil a décidé d'inviter les représentants du Portugal, de l'Inde, du Ghana, du Congo (Léopoldville), du Congo (Brazzaville) et de la Nigéria à participer, sans droit de vote, à la discussion de la question.

A sa 952^e séance, le 7 juin 1961, le Conseil a décidé d'inviter le représentant du Mali à participer, sans droit de vote, à la discussion de la question.

A sa 953^e séance, le 8 juin 1961, le Conseil a décidé d'inviter les représentants de l'Ethiopie et du Maroc à participer, sans droit de vote, à la discussion de la question.

163 (1961). Résolution du 9 juin 1961
[S/4835]

Le Conseil de sécurité,

Ayant examiné la situation en Angola,

Déplorant profondément les massacres massifs et les mesures de répression sévères en Angola,

Notant la grave préoccupation et les vives réactions que ces faits suscitent dans tout le continent africain et dans d'autres régions du monde,

⁷ Voir *Procès-verbaux officiels du Conseil de sécurité, quatrième année, Supplément spécial n° 1.*